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Protokół nr LXIII/2022 
z sesji Rady Gminy Stare Miasto 

odbytej w dniu 26 stycznia 2023 roku 
w sali konferencyjnej Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto  

 

W sesji udział wzięli: 
-    radni (lista obecności – załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 
-    sołtysi (lista obecności – załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 
- Janusz Frysiak – Zastępca Wójta Gminy Stare Miasto, 
- Luiza Kędracka – Sekretarz Gminy Stare Miasto, 
- Jolanta Sobczak – Skarbnik Gminy Stare Miasto, 
- Marta Nawrocka – Adwokat, 
- Elżbieta Kaczmarek – Kierownik Referatu Nieruchomości i Mienia, 
- Jolanta Fabisiak – Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu, 
- Magdalena Kusiak – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
- Damian Majewski – Kierownik Referatu Infrastruktury, Inwestycji i Zamówień Publicznych, 
- Elżbieta Perkowska – Kierownik Referatu Rozwoju i Promocji, 
- Maria Szumigalska – Kierownik GOPS w Starym Mieście, 
- Andrzej Nieznański – Przewodniczący Gminnej Spółki Wodnej w Starym Mieście,  
- Zbigniew Szczepankiewicz – Kierownik ZGK, 
-    Mateusz Staciwa – podinspektor UG Stare Miasto. 
(lista obecności – załącznik nr 3 do niniejszego protokołu) 
 

Punkt 1 porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.   
 
Otwarcie LXIII sesji Rady Gminy Stare Miasto godz. 10:07. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Halina Turajska – Dzień dobry Państwu. Otwieram LXIII sesję Rady 
Gminy zwołaną na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2023 roku). Witam Wicewójta Gminy – Pana Janusza Frysiaka, Panią Sekretarz – Luizę Kę-
dracką, Witam Skarbnika Gminy – Panią Jolantę Sobczak. Witam Wysoką Rade, Sołtysów, Panią Mece-
nas – Martę Nawrocką. Witam kierowników jednostek, pracowników Urzędu Gminy.  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 

Na 15 radnych obecnych jest 15, co zostało potwierdzone podpisem na liście obecności. Rada 
może podejmować decyzje, są one prawomocne.  

 
2. Przedstawienie porządku obrad LXIII sesji Rady Gminy. 
3. Przyjęcie protokołu z LXII sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwał: 

• zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Stare Miasto, 

• zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszka-
łych i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieru-
chomości opłatę za gospodarowania odpadami komunalnymi, 
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• w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości 
za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bez-
odpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków  
i transport nieczystości ciekłych,  

• w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Stare Miasto służebnością przesyłu,  

• w sprawie zarządzenia poboru niektórych podatków i opłat lokalnych w drodze inkasa 
oraz wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

• w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do udzielenia wspar-
cia w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 
2019-2023, 

• w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie wsparcia w formie posiłku albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wielo-
letnim programem rządowym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

• w sprawie przystąpienia Gminy Stare Miasto do realizacji Programu „Korpus Wsparcia 
Seniorów” na rok 2023, 

• w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków czę-
ściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania,  

• w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Konińskiemu, 

• w sprawie Planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz usta-
lenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2023 roku za doskonalenie zawodowe 
nauczycieli oraz form i specjalności kształcenia nauczycieli, zatrudnionych w szkołach  
i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Stare Miasto, 

• w sprawie zmiany Uchwały Nr LXI/399/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 listopada 
2022 r. w sprawie określenia stawek za 1 kilometr przebiegu pojazdu dla potrzeb wylicze-
nia zwrotu rodzicom kosztów dowozu dzieci, młodzieży i uczniów z niepełnosprawno-
ściami do przedszkoli, szkół i innych placówek oświatowych, 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023. 
7. Sprawozdanie z działalności Gminnej Spółki Wodnej w Starym Mieście za 2022r. 

8. Sprawozdanie z pracy Komisji Stałych oraz Rady Gminy Stare Miasto za 2022r. 

9. Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
10.  Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
11.  Zakończenie obrad LXIII sesji Rady Gminy. 

   

Punkt 2 porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad LXII sesji Rady Gminy. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Czy Panie, Panowie Radni mają uwagi do przedstawionego  

porządku obrad? Uwag nie ma. Przystępujemy do przegłosowania porządku obrad.  

„za”                           –    15 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„Za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Porządek obrad dzisiejszej sesji został 
przyjęty jednogłośnie.  

Porządek obrad LXIII sesji Rady Gminy Stare Miasto stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Punkt 3 porządku obrad – Przyjęcie protokołu z LXII sesji Rady Gminy. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – Panie, Panowie Radni otrzymali protokół razem z materiałami se-
syjnymi. Czy są uwagi bądź pytania do treści protokołu z LXII sesji Rady Gminy? Nie ma uwag, przystę-
pujemy do głosowania.  

 
„za”                           –    15 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„Za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Punkt 4 porządku obrad – Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Informację tę Państwo otrzymali drogą elektroniczną. Jest ona rów-
nież zamieszczona na stronie gminy w Biuletynie Informacji Publicznej. Jeżeli jakieś będą pytania doty-
czące tejże informacji bardzo proszę w punkcie Sprawy bieżące o zadawanie pytań bądź zgłaszanie 
uwag.   

Punkt 5 porządku obrad – Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyj-
nym. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dyżur w Biurze Rady w tym miesiącu był to jeden dyżur z powodu 
choroby i załatwianie spraw bieżących. Dyżur w dniu 17 stycznia. Przystępujemy do bloku podjęcia 
uchwał. Wszystkie uchwały i informacje, które będą dzisiaj omawiane i procedowane zostały w sposób 
szczegółowy omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 stycznia 2023 roku.  

Punkt 6 porządku obrad – Podjęcie uchwał: 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy – Wszystkie uchwały i informacje, które będą dzisiaj omawiane i pro-
cedowane zostały w sposób szczegółowy omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 stycz-
nia 2023 roku. 

• zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Stare Miasto, 

 
 Przewodnicząca Rady Gminy – O podanie uzasadnienia do uchwały proszę Panią kierownik Mag-
dalenę Kusiak.  

Pani Magdalena Kusiak – Nowelizacja ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach  
(nakłada na Radę Gminy obowiązek dostosowania gminnego systemu gospodarowania odpadami  
komunalnymi oraz gospodarowania nieczystościami ciekłymi na terenie gminy Stare Miasto do wyma-
gań znowelizowanej ustawy. Przedstawiony projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Państwowego 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Koninie. Projekt uchwały i potem podjęcie uchwały ma cha-
rakter prawa miejscowego. W przedstawionym projekcie uchwały mamy dwie zmiany. Jeżeli chodzi  
o odpady komunalne zmiana polega na zmianie nazewnictwa nomenklatury odpadów budowlanych. 
Wcześniej były to odpady budowlane i rozbiórkowe stanowiące odpady komunalne, przy zmienionych 
przepisach prowadzona jest nowa nomenklatura. Są to odpady budowlane i rozbiórkowe z gospo-
darstw domowych. We wszystkich miejscach regulaminu, tj. w §2 oraz w §10, gdzie mowa była o od-
padach budowlanych i rozbiórkowych wprowadzona została ta zmiana. Druga zmiana wskazana w §11 
dotyczy częstotliwości odbioru nieczystości płynnych z rozróżnieniem na nieczystości płynne pocho-
dzące ze zbiorników bezodpływowych, tj. szamb oraz nieczystości pochodzących z przydomowych 
oczyszczalni ścieków. W proponowanym projekcie uchwały minimalna częstotliwość odbioru ścieków 
z przydomowych oczyszczalni ścieków, tj. jeden raz w roku, natomiast ze zbiorników bezodpływowych 
jest to jeden raz na kwartał. Znajduje to swoje uzasadnienie w dwóch dokumentach. Po pierwsze  
w Rozporządzeniu Ministra Infrastruktury dotyczących przeciętnych norm zużycia wody, gdzie jeżeli 
chodzi o gospodarstwa domowe wskazane jest, że przeciętny mieszkaniec na dobę zużywa od 80 do 
100 litrów wody, co daje między 2,4 a 3 m3 na miesiąc w przemnożeniu na kwartał, czyli na 3 miesiące, 
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tj. między 7,2 m3 a 9 m3 . Podobnie opracowanie GUS dotyczące infrastruktury komunalnej za 2021 rok, 
które zostało opublikowane w czerwcu 2022 roku pokazuje, że średnio mieszkaniec Polski w roku  
zużywa 33,5 m3, co daje na miesiąc 2,8 m3 w przemnożeniu na 3 miesiące, czyli na kwartał, tj. 8,4 m3. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Pani kierownik. Otwieram dyskusję, proszę o zgło-
szenia do dyskusji.  

 Pan Paweł Kwieciński – Pani Przewodnicząca… 

 Przewodnicząca Rady Gminy – Pan Radny Kwieciński, udzielam Panu głosu.  

 Pan Paweł Kwieciński – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 
Radni. Odnośnie wywozu szamb raz na kwartał. Pan kierownik tutaj przedstawiła średnie zużycie, jesz-
cze można by było to zróżnicować, w mieście jest większe zużycie, na wsiach jest mniejsze, ale to nie 
będziemy dyskutować. Szanowni Państwo, jak będzie się miało to, gdzie jest gospodarstwo domowe 
jedna osoba mieszka, niejednokrotnie to jest starszy człowiek, gdzie on tam ma proszę się nie śmiać 
teraz, ma kłopoty z umyciem tych przysłowiowych nóżek i gdzie on zużyje około na kwartał 8 czy 9 
tysięcy litrów. Ja podejrzewam, że w granicach tysiąca może dwóch to będzie maksymalne zużycie  
i wobec tego, jeśli będzie obowiązek wywozu raz na kwartał, to albo będzie musiał płacić za beczkę, 
która nie będzie pełna, bo żaden przedsiębiorca nie przyjedzie po 1000 czy po 2000 litrów. Ona będzie 
żądał sobie zapłatę za całą beczkę i ja uważam, że to jest nierozsądne podejście, bo tutaj jak Pani jeszcze 
raz podkreślam, Pani kierownik powiedziała o średnim zużyciu, jedni zużywają wody więcej drudzy 
mniej, ale proszę pamiętać o tych słabych, o tych niedołężnych ludziach, gdzie oni tam mają kłopoty  
z pieniążkami na opał, muszą olbrzymią część pieniędzy wydać na lekarstwa, a teraz byśmy im dołożyli 
obowiązek wywozu raz na kwartał tego szamba, jeśli będzie oczywiście, to Ci ludzie na pewno wywożą, 
bo będą wywozić, ale jeśli tej beczki nie będzie, no to po co ich naciągać na te koszty. Dziękuję.  

  Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Pan Radny Wilczyński.  

 Pan Tomasz Wilczyński – Ja uważam, akurat popieram tu głos kolegi Pawła, jednak to są bardzo 
znikomy procent naszych mieszkańców i myślę, że w przypadku kontroli będzie to indywidualne pode-
ście i o to wnoszę do Pani kierownik, że jeżeli są, będą przypadki w czasie kontroli, że będą jednooso-
bowe rodziny, tudzież rodziny mieszkające za granicą i przyjeżdżającej okazjonalnie lub tylko na święta, 
także myślę, że to będzie w jakiś sposób przez pracowników uwzględnione i o to wnoszę. Dziękuję.  

 Przewodnicząca Rady Gminy – Udzielam głosu Panu Radnemu Lewandowskiemu.  

 Pan Waldemar Lewandowski – Myślę, że mieszkańcom gminy należy się kilka wyjaśnień. Po pierw-
sze, czemu ma służyć ta uchwała? Uchwała ma służyć przede wszystkim temu, żebyśmy mieli narzędzia 
do tego, żeby mieszkańcy gminy, szczególnie Ci, którzy mają przede wszystkim Ci, którzy mają możli-
wość podłączenia się do kanalizacji z tej możliwości skorzystali, ponieważ w innym przypadku czekają 
nas tutaj srogie kary finansowe, to pierwsza sprawa. Druga sprawa, to jeżeli te samotne osoby podłączą 
się do instalacji kanalizacyjnej, to ich koszty radykalnie maleją. Następna sprawa, chciałem zwrócić na 
jedną rzecz uwagę, że chyba żaden nie ma takiego biznesu, który by przynosił dzisiaj 300% zwrotu ka-
pitału, a na ten moment jeżeli chodzi o przyłączenie do sieci kanalizacyjnej, to zyskujemy taki zwrot, 
ponieważ za 1 m3 ścieków, może inaczej za 10 000, bo takie są standardowe beczki, to za 10 m3 nieczy-
stości każdy mieszkaniec, który ma kanalizację płaci około 70,00 zł przy wywozie beczkowozem … 

 Pani Magdalena Kusiak – Około 250,00 zł.  

 Pan Waldemar Lewandowski – 200.00 zł. czyli to jest prawie 3 razy więcej. W pierwszej kolejności, 
z resztą rozmawialiśmy o tym na komisjach i tak naprawdę chodzi o to, żeby w pierwszej kolejności nie 
dyscyplinować staruszki, którzy mają studnie, bo nie mają wody i mają za przeproszeniem sławojkę za 
stodołą, tylko żeby zdyscyplinować niestety tych mieszkańców, którzy okradają innych mieszkańców, 
bo tak to trzeba nazwać. My wszyscy utrzymujemy sieć wodociągową i kanalizacyjną, natomiast Ci, 
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którzy opierają się przed przyłączeniem do kanalizacji z prostej przyczyny, niestety problemem jest 
wyrzucanie, wylewanie szamb do rowów, na pola, ale również do instalacji istniejącej kanalizacyjnej, 
co później skutkuje smrodem. Jeżeli gmina ma się rozwijać, to gmina musi mieć narzędzia, które będą 
zachęcamy, a czasem zmuszały ludzi do tego, żeby przyłączyć się do kanalizacji. Ja wierzę tutaj  
w rozsądek urzędników, Pana Wójta i nikt nie będzie karał tych staruszek, bo trzeba sobie powiedzieć 
tez jedno i to wprost, żadna staruszka nie zatarga pompy, szambiarki i nie wypompuje tego do rowu, 
robią to najczęściej zdrowi, silni mężczyźni, bo tak trzeba mieć trochę siły, żeby to zatargać, żeby roz-
ciągnąć grube, strażackie węże i wylać to przysłowiowe szamba do rowu albo na pole. Jeżeli nie będzie 
takich narzędzi, to my nie będziemy chronić staruszki, tylko będziemy chronić cwaniaków. Trzeba sobie 
jasno powiedzieć, bo nikt o zdrowych zmysłach, który nie wylewa szamba na pole będzie się odciągał 
z podłączeniem i trzeba sobie to jasno wprost powiedzieć. Tu nie walczymy o popularność, o głosy 
naszych mieszkańców, bo większość ludzi, którzy nie wylewa szamb na pola, do rowów, nie pali byle 
czym w piecach zgodzi się z tym. Nie będziemy ścigać staruszki, natomiast tak, powinniśmy tutaj jasno 
powiedzieć, trzeba wreszcie zacząć ścigać cwaniaków, którzy żerują na innych mieszkańcach, którzy 
uczciwie płacą za wodę, za kanalizację, którzy nie palą w piecach byle czym. Jeżeli gmina ma się rozwi-
jać, to powinniśmy o to zadbać, bo nikt nie przeprowadzi się na żadną z naszych wsi, jeżeli obok sąsiad 
będzie wylewał szambo, albo będzie smrodził z komina. Takie są wymogi cywilizacyjne, a zdrowy roz-
sądek poza przepisami jest chyba najważniejszy. Nie są to małe koszty, ale tak jak powiedziałem, 
zwłaszcza osoby mniej zamożne, nie stać ich na rozdawanie, pokazałem to jest najlepsza strefa zwrotu, 
nawet jeżeli ktoś weźmie kredyt na wybudowanie tego przyłącza, to jest taniej niż odprowadzanie ście-
ków przy pomocy, że tak powiem wozów asenizacyjnych chyba, że robi to, co nie powinien i wylewa te 
nieczystości tam, gdzie trafiają często. Trzeba czasem jasno powiedzieć naszym sąsiadom, znajomym, 
że tak to się odbywa i chyba czas takiego pobłażania to minął. Możemy tu mówić, że no tam ma trochę, 
nóżki tylko umyje, no czas taki, że wiemy, kto dokładnie, bo informacje z opieki społecznej Pani kie-
rownik ma i wiemy ile tych babć jest, wiemy ile tych samotnych i to tak naprawdę trzeba całościowo 
przeczytać, tyle ma odprowadzić ścieków, ile pobrał wody. Jeżeli babcia się przyłączy do kanalizacji, nie 
będzie zużywała wody albo w minimalnym zakresie, to zapłaci dużo mniej. Taki przekaz powinniśmy 
dać mieszkańcom, a Pani kierownik, Panu Wójtowi to życzę tego, żebyśmy byli tutaj konsekwentni  
w tym, żeby eliminować tych, którzy zaśmiecają nasze środowisko. Dziękuję bardzo. 

 Przewodnicząca Rady Gminy – Udzielam głosu Panu Przewodniczącemu Wilczyńskiemu.  

 Pan Tomasz Wilczyński – Rozmawialiśmy szeroko na ten temat podczas komisji, ale korzystając  
z tego, że akurat trafiliśmy, rozmawiamy na temat nieczystości płynnych, czy Pani kierownik ma, chciał-
bym, żeby to wybrzmiało. Czy Pani kierownik ma procentową ilość przyłączy do nowej sieci kanaliza-
cyjnej? 

Przewodnicząca Rady Gminy – Panie Przewodniczący, proponuję żebyśmy tym zajęli się w spra-
wach bieżących, my to rozmawialiśmy na komisji … 
 

Pan Tomasz Wilczyński – Ale już kończymy praktycznie…  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Żebyśmy nie łączyli uchwały z innym materiałem. Materiał jest 
przygotowany, będzie przedstawiony w sprawach bieżących.  

 
Pan Tomasz Wilczyński – Dobrze, to przy sprawach bieżących wrócimy do tematu. Dziękuję bar-

dzo.  
 

Pan Paweł Kwieciński – Pani Przewodnicząca, jeszcze raz można? 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Udzielam Panu głosu.  
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Pan Paweł Kwieciński – Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Jeszcze raz podkreślam, że kwe-
stia wywozu szamb raz na kwartał tam, gdzie nie ma kanalizacji Panie Radny Lewandowski tam, gdzie 
nie ma kanalizacji ja w tym kontekście mówiłem, to jest złym pomysłem, bo naprawdę ludzie będą 
ponosić niepotrzebne koszty i jeszcze jest druga sprawa skoro już tak mówimy o kanalizacji. Szanowni 
Państwo, na pewno tam, gdzie są nowe osiedla, blisko ulic nie ma problemu z przyłączeniem do kana-
lizacji. Tam, gdzie budynki są oddalone o głównych nitek kanalizacyjnych tam koszty będą spore koszty. 
No niejednokrotnie trzeba będzie przebudować kanalizację w domu, bo jeśli kanalizacja wyjście jest od 
strony podwórza, a przyłącze jest od strony ulicy, no to niestety trzeba robić obejścia i to wiąże się z 
kosztami. Rzeczywiście nie wszystkich będzie na to stać, jak ja wspomniałem tutaj o tym, żebyśmy może 
jakoś próbowali pomóc czy jakieś tam zachętą finansową czy nie wiem w jakich sposób, może też byłby 
to dobry pomysł, żeby Ci ludzie się podłączali, bo naprawdę nie wszyscy ludzie są młodzi, zdrowi, w 
średnim wieku i mają dobre uposażenia czy dobre emerytury Szanowni Państwo i proszę pamiętać o 
tych ludziach, którzy ledwo wiążą koniec z końcem i oni z mila chęcią podłączą się do tej kanalizy, ale 
muszą mieć pieniążki, pamiętamy o tych ludziach. Dziękuję serdecznie.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Szanowni Państwo, przyjmowaliśmy uchwały o budowie 

kanalizacji. Wszyscy Radni głosowali „za”. Radny będący przedstawicielem danego obwodu, danej spo-
łeczności, bo przez daną społeczność został wybrany głosował „za”, czyli należało uznać, że jest to in-
westycja niezbędna, jest potrzebna, natomiast w tej chwili w drugą stronę próbujemy stwarzać pro-
blemy, żeby nie przyłączyć się. Jeżeli swego czasu Rada uznała za niezbędną tę inwestycję, ponieśliśmy 
koszty, musimy wywiązać się ze współczynników, tym samym mamy obowiązek teraz zachęcać miesz-
kańców do podłączenia się. Uchwałę podejmujemy dla mieszkańców całej gminy, stąd też dane w niej 
muszą być uśrednione, bo nie możemy kierować się skrajnościami. Przed chwilą w dyskusji bardzo wy-
raźnie Pan Przewodniczący Wilczyński przedstawił, że oczywiście może być jakiś skrajny przypadek, 
który będzie indywidualnie traktowany, natomiast wszędzie tam, gdzie będzie taka sytuacja jak najbar-
dziej będzie to rozpatrywane, ale to będzie podlegało rozpatrywaniu. My nie mamy prawa zakładać, 
że ta czy tamta osoba się nie podłączy, nie może się podłączyć, a w ogóle to może się teraz zwolnijmy 
z podłączenia. Wydaliśmy pieniądze, Rada zadecydowała o potrzebie takiej inwestycji, więc teraz na-
leży dopełnić obowiązku i zachęcać ludzi do podłączenia się. Nie mamy więcej zgłoszeń do dyskusji.  
 
Uchwała Nr LXIII/417/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 26 stycznia 2023 roku zmieniająca uchwałę 
w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Stare Miasto. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  12 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   3 głosy 

 
„za” 12 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 3 głosy. Uchwała została przyjęta wymaganą ilością gło-
sów. Przeczytałam błędnie tak? Bardzo przepraszam, ale odczytałam „za” 12, a to jest liczba, która 
upoważnia nas do przyjęcia uchwały.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kujawa Mirosław, Lewandowski Waldemar, 
Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński 
Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Od głosu „wstrzymali się” radni: Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kwieciński Paweł.  

Uchwała otrzymała Nr LXIII/417/2023 i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

• zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszka-
łych i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieru-
chomości opłatę za gospodarowania odpadami komunalnymi, 
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Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Panią kierownik Kusiak.  
 
Pani Magdalena Kusiak – Szanowni Państwo, podobnie jak w przypadku poprzedniej uchwały, 

zmiana procedowanej teraz uchwały ma na celu wprowadzenie nowej nomenklatury dotyczącej odpa-
dów budowlanych i rozbiórkowych. Wcześniej były to odpady budowlane i rozbiórkowe stanowiące 
odpady komunalne, natomiast w myśl nowego nazewnictwa są to odpady budowlane i rozbiórkowe z 
gospodarstw domowych.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
 
Uchwała Nr LXIII/418/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 26 stycznia 2023 roku zmieniająca uchwałę 
w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komu-
nalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowania odpadami komunalnymi. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0 głosów. Uchwała została przyjęta jednogłośnie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr LXIII/418/2023 i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

• w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości 
za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bez-
odpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków  
i transport nieczystości ciekłych,  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę Panią kierownik Kusiak.  

 
Pani Magdalena Kusiak – Ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach zobowiązuje Radę 

Gminy do ustalenia górnych stawek opłat za usługi odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komu-
nalnymi, czyli tzw. nieruchomości niezamieszkałych oraz do opróżniania zbiorników bezodpływowych 
i osadników przydomowych oczyszczalni ścieków. Prezentowana uchwała służy do tego, by w momen-
cie kiedy właściciel nieruchomości nie wypełnia swojego ustawowego obowiązku, czyli nie zawarł 
umowy oraz nie posiada rachunków dokumentujących czy to opróżnianie zbiornika bezodpływowego 
czy to przydomowej oczyszczalni ścieków czy w przypadku odpadów odbioru tych odpadów … Wójt 
wydaje decyzję nakazującą odbiór tych nieczystości i obciąża właściciela nieruchomości stawkami okre-
ślonymi w prezentowanej uchwale.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
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Uchwała Nr LXIII/419/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 26 stycznia 2023 roku w sprawie określenia 
górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania  
odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków i transport nieczystości ciekłych.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0 głosów. Uchwałę przyjęto jednogłośnie, wchodzi  
w życie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr LXIII/419/2023 i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

• w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Stare Miasto służebnością przesyłu,  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę Panią kierownik Elżbietę Kaczmarek.  
 
Pani Elżbieta Kaczmarek – Szanowni Państwo, projekt uchwały dotyczy nieruchomości położonej 

w obrębie Krągola oznaczonej nr ewid. 457/7 o pow. 0,1034 ha stanowiącej własność Gminy Stare 
Miasto na podstawie księgi wieczystej prowadzonej przez Sąd Rejonowy w Koninie. W związku z pla-
nowanymi pracami związanymi z usunięciem kolizji z linią średniego napięcia oraz z infrastrukturą wiel-
kopolskich sieci szerokopasmowych zasadnym jest wykonanie powyższego, celem umożliwienia zago-
spodarowania terenu przeznaczonego pod inwestycje. Proszę Państwa, zgodnie z ustawą o samorzą-
dzie gminnym obciążenie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stare Miasto wymaga zgody 
właściwej Rady. Dziękuję bardzo.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Pani kierownik. Otwieram dyskusję, proszę o zgło-

szenia do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
 
Uchwała Nr LXIII/420/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 26 stycznia 2023 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na obciążenie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stare Miasto służebnością przesyłu. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0 głosów. Uchwała wchodzi w życie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr LXIII/420/2023 i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
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• w sprawie zarządzenia poboru niektórych podatków i opłat lokalnych w drodze inkasa 
oraz wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia od uchwały proszę Panią Skarbnik 
– Jolantę Sobczak.  

 
Pani Luiza Kędracka – Pani Przewodnicząca, ja odczytam uzasadnienie.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Pani Sekretarz, bardzo proszę.  
 
Pani Luiza Kędracka – Szanowni Państwo, Zgodnie z przepisami ustawy o podatkach i opłatach 

lokalnych, ustawy o podatku rolnym, ustawy o podatku leśnym oraz ustawy Ordynacja podatkowa, 
Rada Gminy może zarządzać pobór podatków od osób fizycznych w drodze inkasa oraz wyznaczać in-
kasentów i określać wysokość wynagrodzenia za inkaso. Niniejszy projekt uchwały zastępuje dotych-
czas obowiązującą uchwałę, która była wprowadzona w 2011 roku i zmieniona dwiema uchwałami. 
Projekt uchwały aktualizuje wykaz osób będących inkasentami opłaty targowej na terenie Gminy Stare 
Miasto. Stanowisko inkasenta objął Pan Roman Olejnik, który zastąpi Pana Mirosława Zarodę i w 
związku z tym podjęcie niniejszej uchwały jest konieczne. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. Uchwała Nr … 

Pan Paweł Kwieciński – Pani Przewodnicząca… 

Przewodnicząca Rady Gminy – Słucham… nie zauważyłam, patrzę na monitor, nie zgłosił. Udzielam 
Panu głosu.  

Pan Paweł Kwieciński – Pani Przewodnicząca, w większości, w naszych miejscowości obsługą, roz-
noszeniem nakazów podatkowych, zbieraniem podatków tam, gdzie mieszkańcy bezpośrednio nie 
przelewają na konto gminy zajmują się sołtysi. To nie jest, muszę przyznać, że jest zorientowany, nie 
jest to wcale tak łatwo rozwozić, dostarczać te przekazy potem zbierać te podatki, wiem z autopsji. 
Wiem, że nieraz mój sołtys mnie po 3 razy odwiedza, żeby mi dostarczyć, odebrać podatek albo do-
starczyć nakaz. Czy my, a tylko właściwie ich wynagradzamy? Bo to trzeba paliwo, wszystko zdrożało. 
Koszty poszły w górę. Pani Sekretarz proszę udzielenie odpowiedzi. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Już nie widziałam, czy to jest pytanie kierowane do mnie. Panie 
Radny, dwa dni temu były Komisje. Mieliśmy czas rozpatrywać każdy jeden wniosek, zastanawiać się. 
Ja nie rozumiem, dlaczego Pan nigdy nie zgłasza wniosku na Komisji, tylko w momencie tuż przed pod-
jęciem uchwały Pan, czy to jest wniosek formalny? czy… bo teraz nie wiem, czy Pan oczekuje tylko 
informacji, czy w jakimś celu zgłasza Pan wniosek formalny?  

Pan Paweł Kwieciński – Pani Przewodnicząca, nie rozumiem Pani. To jest sesja, tu jest prawo do 
dyskusji. Nie rozumiem to, co teraz Pani powiedziała.   

Przewodnicząca Rady Gminy – Nie, ja nie zabieram Panu prawa dyskusji, tylko wielka szkoda, że 
takie problemy …  

Pan Paweł Kwieciński – Ja zapytałem, czy ich właściwie wynagradzamy Pani Przewodnicząca  
i oczekuję odpowiedzi. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Gminy – I oczekuje Pan tylko odpowiedzi na to pytanie. Ja uważam, że to 
jest bardzo trudne pytanie i nie wiem, czy ktoś z Państwa jest w stanie w tej chwili na takie pytanie 
odpowiedzieć. Pytanie było skierowane do Pani Sekretarz, udzielam Pani głosu.  
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Pani Luiza Kędracka – Szanowni Państwo, w uchwale mamy zapis jedynie procentowy, jeżeli cho-
dzi od sumy pobranych, zainkasowanych podatków od każdej raty. Jeżeli chodzi o roznoszenie kore-
spondencji, czyli decyzji wymiarowych, Państwo Sołtysi będą mieli zawarte umowy zlecenia na rozno-
szenie tych listów. Stawkę, którą zaproponowaliśmy Państwo Sołtysi no nie zanegowali,  
w związku z tym domniemywam, że taka stawka jest zaakceptowana przez Państwa Sołtysów. Nie było 
głosów, abyśmy tą stawkę podnieśli.  

Pan Paweł Kwieciński – Dziękuję serdecznie.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Czyli, to wyjaśnienie jest dla Pana wystarczające? Jeszcze raz pod-
kreślam, nie mam zwyczaju uniemożliwiać komuś zabrania głosu w dyskusji, tym niemniej pewne wnio-
ski, pewne zapytania wymagają danego przygotowania, czy pociągają za sobą inne konsekwencje, do 
których trzeba się przygotować i zawsze łatwiej jest przygotować się czy podejmować decyzje czy roz-
ważać pewne kwestie na Komisjach, bo wówczas mamy ten czas i możemy się do pewnych decyzji 
przygotować, tylko tyle. Czy są … 

Pan Paweł Kwieciński – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Jestem zobligowany do odpowiedzi, jeśli-
bym złożył wniosek, że o podniesie lub o obniżenie uposażenia Sołtysom był problem. Pani Przewod-
nicząca, ja przecież nie złożyłem, ja zapytałem no to to zwykła dyskusja. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dlatego Pana zapytałam, czy będzie jakiś wniosek, czy to jest wnio-
sek formalny, jak mamy to potraktować Panie Przewodniczący. Nie mamy dalszych zgłoszeń, zamykam 
dyskusję.  

Uchwała Nr LXIII/421/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 26 stycznia 2023 roku w sprawie zarządze-
nia poboru niektórych podatków i opłat lokalnych w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i wy-
sokości wynagrodzenia za inkaso.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0 głosów. Uchwałę przyjęto jednogłośnie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/421/2023 i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do udzielenia wspar-
cia w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 
2019-2023, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Panią kierownik Szumigal-

ską.  
 
Pani Maria Szumigalska – Proszę Państwa, w grudniu roku ubiegłego Rada Ministrów podjęła 

uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do udzielenia wsparcia  
w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu”. Kryterium zwiększono do 
200% kryterium zawartego w ustawie o pomocy społecznej. Obecnie kryterium dla osoby samotnej 
wynosi 776,00 zł. na osobę w rodzinie 600,00 zł. W związku z powyższym, aby zwiększyć liczbę i dać 
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możliwość korzystania dzieciom i rodzinom w kryzysie świadczenia w ramach tego programu zasadne 
jest podjęcie tej uchwały.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Pani kierownik. Otwieram dyskusję, proszę o zgło-

szenia. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
 

Uchwała Nr LXIII/422/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 26 stycznia 2023 roku w sprawie podwyż-
szenia kryterium dochodowego uprawniającego do udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego rzą-
dowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0 głosów. Uchwała wchodzi w życie 15 głosami, czyli 
jednogłośnie.   
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/422/2023 i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie wsparcia w formie posiłku albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wielo-
letnim programem rządowym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie do uchwały proszę Panią kierownik Szumigalską.  
 
Pani Maria Szumigalska – Ustawodawca daje też możliwość wsparcia osób, których przekracza 

200% kryterium dochodowego zawarte w ustawie o pomocy społecznej pod warunkiem, że koszt 
świadczeń udzielonych przez Ośrodek Pomocy Społecznej będzie podlegał zwrotowi.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia. Nie 
mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  

 
Uchwała Nr LXIII/423/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 26 stycznia 2023 roku w sprawie określenia 
zasad zwrotu wydatków w zakresie wsparcia w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem rządowym „Posiłek w szkole  
i w domu” na lata 2019-2023. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0 głosów. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie.   
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, 
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Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, 
Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/423/2023 i stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie przystąpienia Gminy Stare Miasto do realizacji Programu „Korpus Wsparcia 
Seniorów” na rok 2023, 

Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie do uchwały proszę Panią kierownik Szumigalską.  

Pani Maria Szumigalska – W roku ubiegłym nasza gmina przystąpiła do realizacji Programu „Kor-
pus Wsparcia Seniorów” w wieku 65+. W ramach tego programu osoby otrzymała tzw. opaski bezpie-
czeństwa 10 osób, w tym roku jest to przedłużenie i nasza gmina poniesie koszty 20% tego programu, 
czyli około 2.000,00 zł.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-
kusji. Nie mamy zgłoszeń. 

 
Uchwała Nr LXIII/424/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 26 stycznia 2023 roku w sprawie przystą-
pienia Gminy Stare Miasto do realizacji Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0 głosów. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie.   
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/424/2023 i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków czę-
ściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Panią kierownik Szumigal-

ską.  
 
Pani Maria Szumigalska – W roku ubiegłym koszt usług opiekuńczych wyniósł w naszej gminie 

34,00 zł za godzinę. Z ponoszenia odpłatności za usługi opiekuńcze na czas określony można częściowo 
zwolnić osoby, które spełniają jedno z poniższych kryteriów, np. ponoszą stałe, znaczne udokumento-
wanie wydatków niezbędnych w procesie leczenia lub rehabilitacji, posiadają orzeczenie o znacznym 
stopniu niepełnosprawności lub całkowitej niezdolności do pracy i samodzielnej egzystencji, udoku-
mentowane zdarzenie losowe lub inne uzasadnione okoliczności. Z ponoszenia odpłatności za usługi 
opiekuńcze na czas określony można całkowicie zwolnić osoby, które spełniają jedno z poniższych kry-
teriów: korzystają z co najmniej dwóch rodzajów usług, ponoszą opłaty za więcej niż jedną osobę  
w gospodarstwie domowym korzystających z usług, ponoszą opłaty za pobyt członka rodziny w Domu 
Pomocy Społecznej lub ośrodku wsparcia lub innej placówce świadczącej wsparcie.  
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Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Pani kierownik. Otwieram dyskusję, proszę o zgło-
szenia do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  

 
Uchwała Nr LXIII/425/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 26 stycznia 2023 roku w sprawie określenia 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania, 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0 głosów. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie.   
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/425/2023 i stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Szanowni Państwo, 15 minut przerwy. 

 
Przerwa: 10:51- 11:09. 
 
Pan Radny Paweł Kwieciński nie wrócił na obrady sesji. Od tej pory obecnych jest 14 Radnych.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Szanowni Państwo, wracamy do porządku obrad.  
 

• w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Konińskiemu, 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia bardzo proszę Panią kierownik Szu-

migalską.  
 
Pani Maria Szumigalska – Proszę Państwa, na terenie powiatu konińskiego istnieje Ośrodek Inter-

wencji Kryzysowej, z którego korzystają mieszkańcy naszej gminy, dlatego podjęcie tej uchwały jest 
zasadne.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
 

Uchwała Nr LXIII/426/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 26 stycznia 2023 roku w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Konińskiemu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. Nieobecny jest Pan Radny Kwieciń-
ski, proszę o wyświetlenie wyników głosowania i odnotowania w protokole, że był nieobecny na czas 
głosowania uchwały.   

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 
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„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0 głosów i 1 głos brakujący z powodu nieobecności  
w czasie Pana Radnego. Dziękuję bardzo.   
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska 
Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/426/2023 i stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

• w sprawie Planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz usta-
lenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2023 roku za doskonalenie zawodowe 
nauczycieli oraz form i specjalności kształcenia nauczycieli, zatrudnionych w szkołach  
i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Stare Miasto, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę Panią kierownik Jolantę Fabisiak.  
 
O godz. 11:11 Pan Radny Paweł Kwieciński wrócił na obrady sesji. Od tego momentu obecnych 

jest 15 Radnych.  
 
Pani Jolanta Fabisiak  – Dzień dobry Państwu. Wysoka Rado, zgodnie z ustawą Karta Nauczyciela 

na organie prowadzącym szkoły i przedszkole w Gminie Stare Miasto spoczywa obowiązek corocznego 
wyodrębnienia środków na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli. Od 2019 roku są 
to środki w wysokości 0,8 planowanych rocznych środków finansowych przeznaczonych na wynagro-
dzenia osobowe. Na rok 2023 wyodrębniono łączną kwotę 121.522,00z zł, która to kwota proporcjo-
nalnie została rozłożona na poszczególne jednostki oświatowe.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Pani kierownik. Otwieram dyskusję, proszę o zgło-
szenia do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
 
Uchwała Nr LXIII/427/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 26 stycznia 2023 roku w sprawie Planu 
dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofi-
nansowania opłat w 2023 roku za doskonalenie zawodowe nauczycieli oraz form i specjalności kształ-
cenia nauczycieli, zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Stare Miasto. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   1 głos 

 
„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 1 głos. Uchwała wchodzi w życie 14 głosami.   
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Od głosu „wstrzymał się” radny: Zając Andrzej.  

Uchwała otrzymała nr LXIII/427/2023 i stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie zmiany Uchwały Nr LXI/399/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 listopada 
2022 r. w sprawie określenia stawek za 1 kilometr przebiegu pojazdu dla potrzeb wylicze-
nia zwrotu rodzicom kosztów dowozu dzieci, młodzieży i uczniów z niepełnosprawno-
ściami do przedszkoli, szkół i innych placówek oświatowych, 
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Przewodnicząca Rady Gminy – O podanie uzasadnienia do uchwały proszę Panią kierownik Fabi-

siak.  

Pani Jolanta Fabisiak  – Wysoka Rado, procedowana zmiana uchwały z dnia 30 listopada 2022 roku 
wynika z faktu, iż zmianie ulec wysokość stawki za 1 km przebiegu pojazdu, która to stawka jest jednym 
z elementów wzoru na obliczenie wysokości zwrotu rodzicom kosztów dowozu dzieci niepełnospraw-
nych. Ustawa mówi, że stawka za 1 km przebiegu pojazdu uchwalana przez Radę Gminy nie może być 
niższa niż ta, którą proceduje, która jest ustalona w Rozporządzeniu Ministra Infrastruktury. To Rozpo-
rządzenie Ministra Infrastruktury z dnia 22 grudnia 2022 roku tę stawkę podwyższa, w związku  
z tym musimy również tej zmiany dokonać w prawie miejscowym, czyli w procedowanej uchwale.   
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Pani kierownik. Otwieram dyskusję, proszę o zgło-
szenia do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
 
Uchwała Nr LXIII/428/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 26 stycznia 2023 roku w sprawie zmiany 
Uchwały Nr LXI/399/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 listopada 2022 r. w sprawie określenia 
stawek za 1 kilometr przebiegu pojazdu dla potrzeb wyliczenia zwrotu rodzicom kosztów dowozu 
dzieci, młodzieży i uczniów z niepełnosprawnościami do przedszkoli, szkół i innych placówek oświato-
wych. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0 głosów. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/428/2023 i stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Druk Nr 553A. O uzasadnienie proszę Skarbnika Gminy – Panią Jo-
lantę Sobczak.  

Pani Jolanta Sobczak – Szanowni Państwo, Wysoka Rado. Projekt w sprawie zmiany uchwały bu-
dżetowej na rok 2023 zakłada zmiany polegające na tym, że zwiększono dochody jak i wydatki w kwocie 
145.981,00 zł. Na istotne zmiany dochodów miało wpływ z funduszu przeciwdziałania Covid 19 na re-
alizację zadania w zakresie wypłaty dodatków węglowych, wypłatę dodatków z tytułu wykorzystywania 
niektórych źródeł ciepła i wypłaty dodatków energetycznych jak i również realizacji projektu z Woje-
wódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na realizację w zakresie 
edukacji ekologicznej pn. Cykl szkoleń z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej dla pracow-
ników samorządowych z gmin na terenie powiatu konińskiego i powiatu tureckiego. I w tym samy za-
kresie dokonano również zwiększenia wydatków. Ponadto w planie wydatków dokonano przeniesienia 
między paragrafami na wniosek kierowników jednostek i kierowników referatów, który mają wpływ na 
bieżące funkcjonowanie jednostki. Dziękuję.  
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Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-
kusji. Nie mamy zgłoszeń. Bardzo proszę Komisję Budżetu o przedstawienie opinii do zmian budżeto-
wych.  

 
Pan Lesław Wejman – Zmiany w budżecie były omawiane na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Członkowie Komisji jak i pozostałych Komisji nie wnieśli uwag, a więc Komisja pozytywnie opiniuje pro-
ponowany projekt. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo.  

 
Uchwała Nr LXIII/429/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 26 stycznia 2023 roku w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2023. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0 głosów. Uchwałę przyjęto jednogłośnie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LXIII/429/2023 i stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
 

Punkt 7 porządku obrad – Sprawozdanie z działalności Gminnej Spółki Wodnej w Starym Mieście za 
2022r. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O jego przedstawienie proszę Prezesa – Pana Andrzeja Nieznań-
skiego.  

 
Pan Andrzej Nieznański – Dzień dobry Państwu. Pozwolę sobie kolejny raz przedstawić sprawoz-

danie Gminnej Spółki Wodnej za rok 2022. Podstawą działalności Gminnej Spółki Wodnej w każdym 
roku gospodarczym jest Walne Zgromadzenie Delegatów, na którym to są podejmowane następujące 
uchwały. Od marca do grudnia 2022 roku Gminna Spółka Wodna wykonała prace polegające na  
konserwacji, wykaszaniu, usunięciu krzewów i drzew, odmulaniu dna rowów na długości 11360 mb  
na kwotę 123.757,45 zł. Przy czym ze środków własnych Spółki to kwota 82.580,45 zł. Gminna Spółka 
Wodna w Starym Mieście w 2022 roku pozyskała następujące dotacje: Dotacja z budżetu Gminy Stare 
Miasto 10.000,00 zł. Dotacja z budżetu Starostwa Powiatowego w Koninie 10.000,00 zł. Dotacja z bu-
dżetu Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego 830,00 zł. Dotacja z budżetu Wielko-
polskiego Urzędu Wojewódzkiego 23.047,00 zł. Spółka dzięki pozyskanym firmom z terenu gminy  
wystawiła 13 not księgowych na kwotę 45.500,00 zł. Poprzez firmę windykacyjną ściągnęła z dłużników  
w 2022 roku kwotę 2.675,41 zł. Po rozliczeniu dłużników oraz odliczeniu prowizji Spółka jest na plusie 
147,14 zł. Gminna Spółka Wodna w 2021 roku dokonała zakupu kosiarki w kwocie 93.111,00 zł. W roku 
2022 otrzymała 80% zwrotu zakupu w kwocie 60.560,00 zł z Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa. Spółka podpisała również kolejną umowę z ARiMR na zakup osprzętu do zakupionej kosiarki 
w 2021 roku przy refundacji kosztów 80%. Łączna zawartość wymienionych nakazów na rok 2022 to 
kwota 50.218,00 zł, a łącznie z zaległościami to kwota 65.133,26 zł. Do budżetu Spółki ze składek człon-
kowskich wraz z zaległościami wpłynęło 47.351,34 zł. Gminna Spółka Wodna w Starym Mieście rozpo-
częła w 2023 roku bez żadnych zobowiązań z budżetem 40.075,51 zł. Spółka osiągnęła w 2022 roku 
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ściągalność na poziomie 80%, w związku z czym może ubiegać się ponownie o pomoc finansową  
w formie dotacji. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Panu Prezesowi.  

 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Spółki Wodnej w Starym Mieście za 2022r. stanowi załącznik nr 

18 do niniejszego protokołu.  

Punkt 8 porządku obrad – Sprawozdanie z pracy Komisji Stałych oraz Rady Gminy Stare Miasto za 
2022r. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Plan pracy Rady Gminy na 2022r. został przyjęty na XLVII sesji 
w dniu 29 grudnia 2021r. Wszystkie punkty tego planu zostały zrealizowane. Rada Gminy Stare Mia-
sto w 2022 roku odbyła 15 sesji, w tym 4 nadzwyczajne, na których podjęto ogółem 104 uchwały,  
z czego: 20 uchwał, jako stanowiące prawo miejscowe, zostały opublikowane w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Wielkopolskiego, w uchwale Nr   LXI/397/2022   Wojewoda   Wielkopolski   rozstrzy-
gnięciem   nadzorczym z dnia 05 stycznia 2023 r. orzekł nieważność §4 w zakresie wyrazów: „podlega 
ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego” uchwały w sprawie przyjęcia 
„Programu Współpracy Gminy Stare Miasto z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami pro-
wadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023” – ze względu na istotne naruszenie prawa,  
w uchwale Nr LXI/398/2022 Wojewoda Wielkopolski rozstrzygnięciem   nadzorczym z dnia 05 stycznia 
2023 r. orzekł nieważność uchwały Nr LXI/398/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 listopada 2022 
r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 
i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  
z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 
od odpłat i trybu ich pobierania – ze względu na istotne naruszenie prawa. Średnia frekwencja radnych 
na sesjach w 2022r. wynosiła 95,55 %. Dziękuję.  

Sprawozdanie z pracy Rady Gminy Stare Miasto za 2022r. stanowi załącznik nr 19 do niniejszego pro-
tokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Informacje o pracy Komisji Stałych za rok 2022. Bardzo proszę  
o przedstawienie informacji przez Komisję Rewizyjną – Pan Przewodniczący Michał Kałużny.  
 

Pan Michał Kałużny – Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Miasto za rok 
2022. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Stare Miasto pracuje w składzie wybranym podczas II Sesji Rady 
Gminy Stare Miasto uchwałą nr II/4/2018 z dnia 30.11.2018 roku: Komisja Rewizyjna w roku 2022 
pracowała podczas posiedzeń i przeprowadzanych kontroli, analiz i ocen zgodnie z ustawą  
o samorządzie gminnym oraz statutem Gminy Stare Miasto. Komisja pracowała w oparciu o plan pracy 
zatwierdzony podczas XLVII Sesji Rady Gminy Stare Miasto w dniu 29.12.2021 r. W okresie 
sprawozdawczym komisja odbyła 14 posiedzeń, w tym 11 przedsesyjnych posiedzeń wszystkich komisji, 
podczas których zajmowano się omawianiem następujących zagadnień: 1. Przeprowadzono kontrolę  
w zakresie: „Kontrola problemowa wybranych inwestycji zrealizowanych w 2021 roku”. Uwagi i wnioski 
w tym zakresie przekazano Wójtowi Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy oraz radnym.  
2. Przeprowadzono kontrolę w zakresie: „Kontrola udzielonych dotacji z budżetu gminy dla organizacji 
pozarządowych w 2021 roku”. Uwagi i wnioski przekazano jak wyżej. 3. Zapoznano się ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2021 oraz wypracowano opinię w sprawie wykonania 
budżetu wraz z wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium wójtowi gminy za rok 2021, którą 
przekazano w ustawowym terminie Radzie Gminy oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej.  
4. Przeprowadzono kontrolę w zakresie wydatków bieżących i dochodów bieżących gminy w latach 
2015-2021. Uwagi i wnioski w tym zakresie przekazano Wójtowi Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy 
oraz radnym. 5. Komisja dokonała oceny sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2022 
roku oraz wypracowała wnioski i uwagi w tym zakresie. 6. Komisja zapoznała się z projektem budżetu 
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gminy na rok 2023 oraz zgłosiła wnioski do budżetu i wypracowała opinię w tym zakresie. 7. Komisja 
nie zakończyła kontroli kompleksowej Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto im. prof. Joanny 
Papuzińskiej. Protokół z tej kontroli zostanie przekazany radnym w I kwartale 2023 roku. 8. W ramach 
wspólnych prac wszystkich komisji: dokonano analizy działalności Biblioteki Publicznej Gminy Stare 
Miasto za 2021 rok, przeanalizowano funkcjonowanie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w roku 2021, przeanalizowano działalność i gospodarowanie środkami finansowymi 
przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, zapoznano się z informacją dotyczącą realizacji zadań 
inwestycyjnych zaplanowanych na 2022 r. oraz informacją dotyczącą postępowań przetargowych  
w 2022 r., na bieżąco dokonywano analizy wydatków bieżących w całym roku 2022. Komisja 
wielokrotnie zwracała uwagę na konieczność ograniczania tych wydatków, dokonano analizy 
współpracy samorządu z organizacjami pozarządowymi, podczas wszystkich posiedzeń na bieżąco 
kontrolowano poprawki do budżetu gminy na rok 2022, zgłaszano uwagi w tym zakresie. 9. 
Przewodniczący komisji przygotował sprawozdanie z działalności za rok 2022. 10. Komisja wypracowała 
plan pracy na rok 2023, który został zatwierdzony przez Radę Gminy podczas LXII Sesji w dniu 
29.12.2022 r. Dziękuję.  

Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Miasto za rok 2022 stanowi załącznik nr 20 
do niniejszego protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Proszę o przedstawienie informacji z planu pracy 
Komisję Budżetu. Bardzo proszę Pan Przewodniczący Wejman.  

 
Pan Lesław Wejman – Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Gminy  

w 2022 roku. Komisja pracowała w składzie: Lesław Wejman – Przewodniczący, Andrzej Szyszyński – 
Zastępca Przewodniczącego i Karol Teodorczyk – Członek. Komisja w roku 2022 odbyła 17 posiedzeń, 
w tym 11 wspólnych. Komisja nie w pełni wykonała założony plan, nie odbyto posiedzeń wspólnych  
z GOPS-em i Stowarzyszeniem Solidarni w Partnerstwie. Tematy te omówiono po uzyskaniu informacji 
od Skarbnika i pracowników gminy. Przedmiotem pracy Komisji były: przygotowanie wspólnych 
wniosków do projektu budżetu i przedłożenie Wójtowi Gminy, ocena okresowa wykonania budżetu 
rok, półrocze. Opiniowanie zmian budżetu w ciągu, praktycznie dotyczyło to każdej sesji, opiniowanie 
zmian stawek podatkowych. Komisja dokonała analizy kosztów obsługi zadłużenia, w tym obsługi 
kredytu i obligacji, płynności płatniczej stanu należności i zobowiązań, zaległości w płaceniu podatków 
i opłat za śmieci. Komisja zapoznała się z działaniami w zakresie pozyskania środków w ramach 
Polskiego Ładu, w ramach dotacji Sejmiku Wojewódzkiego, w ramach dotacji Wojewody, a także 
oceniła wspólne inwestycje realizowane wspólnie z powiatem konińskim. Członkowie Komisji aktywnie 
uczestniczyli w spotkaniach dotyczących rozwoju gminy, poprawa infrastruktury, a więc plany  
w zakresie dróg, zaopatrzenia w gaz i zaopatrzenia w energię elektryczną, szczególnie terenów 
inwestycyjnych, uzyskanie decyzji środowiskowych, zmiany w planie zagospodarowania. Komisja 
podkreśla dużą aktywność w pozyskaniu środków przez sołectwa, szkoły i inne organizacje w ramach 
ogłaszanych konkursów. Komisja zwraca uwagę na niskie wykonanie inwestycji, szczególnie w I połowie 
roku. Komisja opiniowała propozycje inwestycji np. zakupu obiektu PSS. Promocja Gminy była 
przedmiotem obrad Komisji i informacji na sesji. W 2022 roku oddano do użytku kilka dużych inwestycji 
w gminie, co przełoży się na zwiększenie podatków. Komisja korzystała z informacji Wójta Dariusza 
Puchały, Skarbnika Jolanty Sobczak, Zastępcy Wójta, a także kierowników referatów branżowych. 
Wnioski z pracy Komisji były bieżąco przekazywane Wójtowi, a opinie prezentowane na posiedzeniach 
Rady. Dziękuję bardzo.   

 
Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Gminy za rok 2022 stanowi załącznik 
nr 21 do niniejszego protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Proszę o przedstawienie informacji Komisję 
Oświaty Pana Przewodniczącego Tymona Ziołę.  
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Pan Tymon Zioła – Komisja Edukacji, Spraw Społecznych, Praworządności oraz Bezpieczeństwa  
w roku 2022 działała w oparciu o zatwierdzony plan pracy oraz zgodnie z ustawą o samorządzie 
gminnym i Statutem Gminy Stare Miasto. Plan pracy został zrealizowany w całości. W okresie 
sprawozdawczym odbyło się 15 posiedzeń, w tym 11 przedsesyjnych posiedzeń wszystkich Komisji. 
Komisja zajmowała się m.in. niżej wymienionymi tematami: ocenianiem gminnego kalendarza imprez 
sportowych, rekreacyjnych i kulturalnych; ocenianiem zasad rekrutacji do klas pierwszych; ocenianiem 
sprawozdań z wykonania budżetu; ocenianiem pracy Biblioteki Gminnej oraz zasadności 
funkcjonowania oddziałów; ocenianiem pracy Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz możliwością 
poprawy warunków pracy w Ośrodku; ocenianiem działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych; analizą stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy; 
analizą sieci dowozów młodzieży do szkół; ocenianiem stanu przygotowania szkół i przedszkoli do 
rozpoczęcia roku szkolnego 2022/2023 (w tym arkuszy organizacyjnych); oceną funkcjonowania 
placówek oświatowych, szkół i przedszkoli na terenie gminy oraz dostosowywania budynków szkół 
względem potrzeb, oceną funkcjonowania jednostek OSP w tym nad potrzebą unowocześnienia 
samochodów bojowych; analizą projektu budżetu na rok 2023. Protokoły z posiedzeń wyjazdowych 
oraz narad były omawiane z Wójtem Gminy oraz odczytywane na sesjach Rady Gminy. Ponadto stałymi 
punktami pracy Komisji było opiniowanie projektów uchwał przygotowywanych na sesję Rady Gminy 
Stare Miasto oraz sprawy różne. Członkowie Komisji zgłaszali szereg wniosków  i zapytań do Wójta 
Gminy. Dziękuję.  

Sprawozdanie z pracy Komisji Edukacji, Spraw Społecznych, Praworządności oraz Bezpieczeństwa za 
rok 2022 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Proszę Przewodniczącego Komisji Rolnictwa Pana Stasiaka  
o przedstawienie informacji.  

 
Pan Mirosław Stasiak – Sprawozdanie Komisji Rozwoju Wsi i Obszarów Wiejskich oraz Ochrony 

Środowiska za 2022 rok. Komisja Rozwoju Wsi i Obszarów Wiejskich oraz Ochrony Środowiska w skła-
dzie: Mirosław Stasiak – Przewodniczący,  Z-ca: Andrzej Zając, Członek: Zdzisław Zimny odbyła się 10 
posiedzeń, których celem było przede wszystkim ocena stanu dróg przed sezonem letnim i zimowym, 
dokonała również przeglądu placów zabaw i obiektów oświatowych będących własnością Gminy oraz 
analizy budżetu za 2022 rok. Dziękuję bardzo.  

Sprawozdanie z pracy Komisji Rozwoju Wsi i Obszarów Wiejskich oraz Ochrony Środowiska za 2022 rok 
stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję i proszę Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji Pana Wilczyńskiego o przedstawienie informacji.  

 
Pan Tomasz Wilczyński – Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Stare Miasto za rok 2022. Komisja w roku 2022 rozpatrywała skargi i wnioski, petycje zgodnie z planem 
pracy. Komisja pracowała w składzie: Przewodniczący w mojej osobie, Wiceprzewodniczący: Paweł 
Kwieciński i Członkowie: Mirosław Kujawa i Ewelina Andrzejak. W okresie sprawozdawczym do Komisji 
zostały skierowane 2 skargi, 3 wnioski i jedna petycja. Po wpływie korespondencji każdorazowo 
odbywała się analiza treści pisma, a następnie dokonano jej kwalifikacji i opracowano projekt uchwały 
po wcześniejszym opracowaniu. Ponadto Komisja odbyła spotkanie w sprawie budżetu gminy na rok 
2023. Dziękuję.  

 
Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2022 rok stanowi załącznik nr 24 do 
niniejszego protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo.  
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Punkt 9 porządku obrad – Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy – Komisja Budżetu przedstawiła informację w punkcie zmiany bu-
dżetu na rok 2023. Czy ktoś z Państwa Przewodniczących chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku 
obrad? Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan Michał Kałużny.  
 
 Pan Michał Kałużny – Komisja zakończyła kontrolę porównawczą wydatków bieżących i dochodów 
gminy w latach 2015-2021. Protokół został przesłany Radnym na maila, więc jeżeli są jakieś pytania … 
jeśli nie, to nie będę go odczytywał.  
 
 Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo.  
 

Punkt 10 porządku obrad – Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Udzielam głosu Pani kierownik Kusiak 
 
Pani Magdalena Kusiak – Szanowni Państwo, w nawiązaniu do podjętych uchwał chciałabym 

przedstawić kilka danych dotyczących podłączenia do nowowybudowanej sieci kanalizacyjnej. W lipcu 
2021 roku mieszkańcy aż 9 miejscowości zyskali możliwość podłączenia do sieci kanalizacyjnej. Siec 
kanalizacyjna była budowana nie tylko po to by chronić środowisko naturalne, nie tylko po to by reali-
zować zadania własne gminy, ale przede wszystkim, żeby odpowiedzieć na potrzeby mieszkańców na 
wieloletnie wnioski i petycje mieszkańców, dlatego bardzo dziwi fakt, że kiedy uzyskano już możliwość 
podłączenia do kanalizacji wygląda to co najmniej kiepsko. Chciałabym tutaj przedstawić szczegółowe 
dane dotyczące poszczególnych miejscowości. Jeżeli chodzi o całe sołectwo Lisiec Mały, tutaj na 104 
możliwych nieruchomości do podłączenia podłączyło się zaledwie 13. To jest, co stanowi 12,5%, miej-
scowość Lisiec Wielki ze 163 możliwych podłączyło się jedynie 51, czyli 31%, miejscowość Karsy z 42 
możliwych jedynie 12, co jest niecałe 29%, miejscowość Krągola z 57 jedynie 14, to jest niecałe 25%, 
Krągola Pierwsza z 61 tylko 17, to jest niecałe 28%. Sołectwo Modła Królewska ze 179 jedynie 58, to 
jest 30%, miejscowość Barczygłów z 92 jedynie 30, to jest 32%, miejscowość Żdżary z 47 tylko 24, to 
jest 51% i to jest najwyższy odsetek, miejscowość Rumin ze 138 tylko 37, to jest niecałe 27%. Ogólnie 
uśredniając ten wynik, to jest zaledwie 29% podłączonych. Próbowaliśmy wielokrotnie przekonać Pań-
stwa i argumentować te podłączenie do kanalizacji. Myślę, że najlepszym argumentem jest kwestia 
finansowa, o której tutaj już mówiliśmy. Szanowni Państwo, ścieki płynące kanalizacją, tutaj odnosząc 
się do 10 m3 , ponieważ taką pojemność ma zwykle wóz asenizacyjny ścieki płynące kanalizacją to jest 
kwota niecałych 77,00 zł. za 10 m3. Jeżeli chodzi o opróżnianie szamba to jest ponad 200,00 zł, czyli to 
jest tak naprawdę trzykrotność tej opłaty. Chciałabym Państwu zwrócić uwagę na jeden fakt, niepod-
łączenie nieruchomości do kanalizacji powoduje wielki problem finansowy dla gminy. Otóż kanalizacja 
sanitarna została wybudowana dzięki pozyskaniu środków finansowych tzw. zewnętrznych. Tutaj że-
byśmy mogli rozliczyć się prawidłowo z tego dofinansowania, musimy wykazać się wskaźnikami tak 
zwanymi. Te wskaźniki to nic innego jak liczba podłączonych. W tym momencie mamy realne zagroże-
nie dla gminy tak naprawdę kary finansowej bardzo dużej, która spowoduje, że pewnie trzeba będzie 
z jakiejś inwestycji na terenie sołectw po prostu zrezygnować i jeszcze jeden argument. Jak Państwo 
wiecie, Gmina Stare Miasto jest w tzw. Krajowym Programie Oczyszczania Ścieków Komunalnych tzw. 
kapośka i w Aglomeracji Stare Miasto, ale także również w Aglomeracji Sławsk, gdzie mamy miejsco-
wość Posoka musimy wykazać się aż 98% wskaźnikiem podłączenia. Ten wynik powinniśmy osiągnąć 
do końca 2024 roku. Tutaj już dwukrotnie z Panem Wójtem uczestniczyliśmy w spotkaniach, właściwie 
byliśmy wezwani pewnie na dywanik, tak to można powiedzieć w Wodach Polskich, które mają nadzór 
nad Krajowym Programem Oczyszczania Ścieków Komunalnych i tutaj właściwie jasna jest informacja, 
jeżeli tego wskaźnika nie osiągniemy, jeżeli mieszkańcy nasi się nie podłączą, będziemy takie kary pła-
cić. Będziemy płacić takie kary jako kraj, jako województwo, ale przede wszystkim jako samorząd. Ja w 
tym miejscu apeluję do Państwa o wykonanie podłączeń, o podłączenie się do kanalizacji, apeluję po-
danie przykładu naszym mieszkańcom. Apeluję do Państwa Radnych, do Państwa Sołtysów, do nas 
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wszystkich o to, żeby te podłączenia wykonać po to, żeby uniknąć przede wszystkim kary finansowej. 
Dziękuję bardzo.   
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Pani kierownik. Głos w tym punkcie, chęć zabrania 
głosu zgłaszał Pan kierownik Majewski. Proszę bardzo. 

 
Pan Damian Majewski – Dzień dobry. Witam Wszystkich Serdecznie. Zgodnie z ustaleniami z obrad 

Komisji Rady Gminy Stare Miasto przedstawię Państwu szczegółową informację w zakresie planów  
zamówień publicznych na rok 2023. Plan zamówień publicznych na rok 2023 uzgodniony z Wójtem 
Gminy Stare Miasto i zgodnie z przepisami prawa zamówień publicznych zamieszczony został w Biule-
tynie zamówień publicznych w dniu 10 stycznia rok 2023. Dodatkowo w dniu 25 stycznia br. plan za-
mówień publicznych przesłany został również za pośrednictwem Biura Rady Gminy do Państwa Rad-
nych. Dodatkowo, zgodnie z oczekiwaniami przedstawię informację szczegółową w zakresie przetar-
gów już ogłoszonych w styczniu roku 2023. Pierwszy przetarg w trybie podstawowym pn. Budowa sieci 
kanalizacji sanitarnej w miejscowości Posoka, dotyczy zadania inwestycyjnego, termin składania ofert 
przypada na dzień dzisiejszy. Drugi przetarg to przetarg w trybie podstawowym pn. Odławianie i opieka 
nad bezdomnymi zwierzętami z terenu Gminy Stare Miasto, termin składania ofert upłynął 20 stycznia. 
Trzeci przetarg ogłoszono przetarg w trybie podstawowym pn. Dostawa kostki brukowej i pozostałych 
wyrobów betonowych, termin składania ofert, upływa 9 lutego 2023 roku. Czwarty ogłoszony przetarg 
w miesiącu styczniu, w imieniu ZGK ogłosiliśmy przetarg na dostawę paliw poprzez tankowanie z dys-
trybutora paliwa dla pojazdów Zakładu Gospodarki Komunalnej w Starym Mieście z siedzibą w Żychli-
nie. W dniu dzisiejszym dodatkowo na ręce Wójta złożyłem wniosek o wszczęcie postępowania prze-
targowego pn. Budowa stacji uzdatniania wody w miejscowości Stare Miasto wraz z podłączeniem do 
istniejącej sieci wodociągowej, realizacja inwestycji dofinansowana jest z Polskiego Ładu i będzie ona 
ogłoszona w trybie zaprojektuj i wybuduj tak, jak inwestycja zakończona budowy stacji uzdatniania  
w Żdżarach. Dodatkowo zostałem poproszony o przedstawienie przetargów planowanych, szczegóło-
wych informacji w zakresie przetargów planowanych do ogłoszenia w I kwartale 2023 roku i są to zgod-
nie z planem, który został Państwu przesłany: Przetarg I – przetarg pn. Przebudowa ulic na ternie Gminy 
Stare Miasto w ramach, którego uwzględnione zostają dwie duże inwestycje zaplanowane w budżecie 
dofinansowane z Polskiego Ładu, a mianowicie chodzi o przebudowę ul. Grabowej w Żychlinie i prze-
budowy ulic Szkolnej i Morwowej w Starym Mieście. Pójdą w jednym przetargu, natomiast zadania 
będą dwa tak, jak mamy je dofinansowane, czyli jedno zadanie będzie przebudowa ul. Grabowej,  
a druga Szkolna, Morwowa ponieważ były w jednym projekcie jakby składane. Tak, dokładnie tak, no 
to, jakby, żeby nie zmniejszać konkurencyjności dzielimy zamówienia zgodnie z pzp na mniejsze. Drugi 
przetarg, który planujemy ogłosić jeszcze po tych wszystkich ogłoszonych w I kwartale to dostawa oleju 
opałowego lekkiego na potrzeby Szkoły Podstawowej w Liścu Wielkim w imieniu szkoły. Kolejny trzeci 
przetarg, który planujemy po tych wszystkich ogłoszonych jeszcze w I kwartale, to przetarg nieograni-
czony w imieniu jednostki OSP Żdżary na dostawę lekkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Żdżarach. Dodatkowo na przełomie zgodnie z informacją z planu, jeżeli 
uda się postaramy się w I kwartale, natomiast plan mamy na przełomie I i II kwartału ogłosić kolejne 
przetargi. Pierwszy przetarg to Modernizacja kompleksu sportowego orlik w Starym Mieście wraz  
z wymianą nawierzchni poliuretanowej i drugi, niezwykle ważny przetarg, pn. Przebudowa instalacji 
teletechnicznych i elektrycznych w obiektach na terenie Gminy Stare Miasto i w tym przetargu również 
będą 2 zadania. Tak, czyli zadanie pn. Przebudowa instalacji teletechnicznej i elektrycznej wraz z wy-
mianą oświetlenia w Szkole Podstawowej w Żychlinie oraz Przebudowa Przedszkola Samorządowego 
w Starym Mieści oddziały w Ruminie. Tam również będzie wymieniana instalacja elektryczna i teletech-
niczna. Na wszystkie inwestycje posiadamy dokumentacje projektowe przygotowane w latach wcze-
śniejszych, ważne. Dodatkowo poproszony zostałem o przygotowanie krótkiej informacji, cieszę się, że 
mogę ją dzisiaj Państwu przekazać. Ona została przekazana również za pośrednictwem maila z Biura 
Rady do wszystkich Radnych. Chodzi o realizację projektu pn. Zastosowanie instalacji fotowoltaicznych 
na obiektach gmin powiatu konińskiego: Wilczyn, Stare Miasto, Kleczew, Sompolno i Kazimierz Biskupi, 
który współfinansowany jest przez Unię Europejską ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju  
Regionalnego w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020.  
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Oś Priorytetowa 3 – „Energia”, Działanie 3.1 pn. – „Wytwarzanie i dystrybucja energii ze źródeł odna-
wialnych” zgodnie z umową  jaką podpisaliśmy o dofinansowanie. W dniu 23 stycznia wykonawca wy-
brany w drodze przetargu nieograniczonego  firma Sun Eco Janusz Wachowski z siedzibą w Poznaniu 
złożył pismo w zakresie wykonania przedmiotu umowy i potwierdził gotowość do odbioru.  Wszystkie 
11 mikroinstalacji fotowoltaicznych zgłoszonych zostało do przyłączenia do operatora sieci dystrybu-
cyjnej jaki na naszym regionie jest ENERGA OPEARTOR S.A. Dodatkowo 10 z 11 instalacji zgłoszonych 
zostało w formie zawiadomienie do Państwowej Straży Pożarnej w Koninie. Obecnie czekamy na przy-
łączenie instalacji. Szacujemy, że w ciągu 30 dni od dnia zgłoszenia operator powinien skutecznie przy-
łączyć instalacje i przeprowadzić ewentualną wymianę liczników na poszczególnych obiektach, w któ-
rych wykonaliśmy inwestycje. Szczególnie dla nas ważna inwestycja, ona wprost tak, jak mówiliśmy 
kilkakrotnie przełoży się na oszczędności w budżecie gminy. Pragnę tylko przypomnieć, że rozpoczęli-
śmy już ją w roku 2016, kiedy to złożyliśmy wniosek i dopiero po 7 latach ją skutecznie zrealizowaliśmy, 
aczkolwiek ważne, zaczęta 7 lat temu dzisiaj skutecznie skończona i na pewno wygeneruje oszczędno-
ści w budżecie gminy. Dziękuję serdecznie.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Panu kierownikowi. Panie kierowniku, poproszę 
Pana. Pan Przewodniczący Teodorczyk ma pytanie, udzielam Panu głosu.  

 
Pan Karol Teodorczyk – Witam Panie kierowniku. Dziękuję za przedstawienie dość obszernych ma-

teriałów informacyjnych, wcześniej oczywiście w mailu też potwierdzam, że otrzymałem. Nasuwa mi 
się kilka pytań, więc prosiłbym o w miarę możliwości udzielenie odpowiedzi. Pierwsza rzecz to akurat 
tak, jak Pan czytał w dniu dzisiejszym był termin składania ofert na budowę kanalizacji w miejscowości 
Posoka. Pytanie, ile ofert wpłynęło, bo Komisja musiała już tu potwierdzić na tą chwilę?  

 
Pan Damian Majewski – Tak, z tego, co patrzyłem to chyba 7 lub 8 ofert. Mogę to potwierdzić  

w informacji pisemnej, natomiast to, co dla mnie myślę dla Państwa najważniejsze mamy ofertę jedną, 
która mieści się w budżecie naszym, który mamy zaplanowany tak na realizację inwestycji i druga, która 
około 300.000,00 zł. trzeba by było dołożyć żeby ewentualnie podpisać umowę na jej wykonanie. Pro-
ces wyboru trwa, jesteśmy na etapie no dzisiaj dopiero dostaliśmy dokumenty, analizujemy, procedura 
trwa. Wybierzemy zgodnie z prawem zamówień publicznych najkorzystniejszą ofertę. Jeżeli będą 
wszystkie spełniały kryteria, wówczas jest szansa, że zmieścimy się w budżecie, jeżeli oczywiście złożą 
stosowne dokumenty do wyjaśnień i uzupełnień w procesie rozstrzygnięcia.   

 
Pan Karol Teodorczyk – Pocieszające jest, że tyle ofert zostało złożonych no i tu w tym wypadu 

muszę pogratulować, że ten przetarg właśnie już w styczniu został ogłoszony, bo gdybyśmy jeszcze 
czekali, to prawdopodobnie wtedy byśmy mówili o dużych tam koniecznościach dopłat, to było pierw-
sze pytanie. Teraz tak, w tym planie zamówień, tak to nazwijmy, który pan przysłał, brak mi np. tal jest 
mowa o inwestycjach drogowych i Pan tutaj te dwie, które z dofinansowaniem z Polskiego Ładu się 
wiążą, ale np. nie znalazłem żadnej informacji kiedy Pan planuje ogłosić przetarg na przebudowę ulicy 
Sosnowej w Żychlinie? 

 
 Pan Damian Majewski – Odpowiadam. Wszystkie inwestycje drogowe, na które posiadamy pełne 

dokumentacje są uwzględnione w planie zamówień. Reszta inwestycji tak naprawdę jest zapytanie 
ofertowe w trakcie, jesteśmy w rozmowie z projektantami. Krótko mówiąc będziemy pytać o przygo-
towanie dokumentacji projektowej dla poszczególnych przebudów innych zadań, których nie posia-
damy na dzień dzisiejszy, żeby móc je realizować.   

 
Pan Karol Teodorczyk – Rozumiem, że w tym wypadku Pan wcześniej chce mieć dokumentację 

tak?  
 
Pan Damian Majewski – Dokładnie tak.  
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Pan Karol Teodorczyk – Mimo wszystko, mimo, że to jest przebudowa drogi w pasie drogowym, 
czy nie wiem … czy takie uzgodnienia potrzebne są projektowe itd.  

 
Pan Damian Majewski – Tak, jak Pan Radny Teodorczyk zgłaszał tą wątpliwość w grudniu, jesteśmy 

po rozmowie z 4 projektantami. Wszyscy jednoznacznie się wypowiedzieli, co do tej drogi, że możemy 
iść w oparciu o zgłoszenie, natomiast tak, potrzebujemy przygotować pełną dokumentację budowlaną. 
Chociażby ze względu na media, które występują w tej drodze i kolizje z nimi.  

 
Pan Karol Teodorczyk – No dobrze. To w takim razie, bo Pan powiedział, że rozmawiacie z projek-

tantami, ja rozumiem, że na projekt również będzie przetarg ogłoszony tak, kiedy ten projekt, wyłonie-
nie projektanta? 

 
Pan Damian Majewski – Z tego, co jakby prowadzimy rozeznania wartość łączna projektów nie 

przekroczy jakby progu, dlatego rozeznanie nam odpowie dopiero czy będziemy ogłaszać przetarg czy 
będziemy w formie zapytania szukać wykonawców dla poszczególnych zadań.  
 

Pan Karol Teodorczyk – No dobrze. Rozumiem, że możemy śledzić, bo będzie aktualizowane to na 
BIP-ie w odpowiednim miejscu i … bardzo dobrze.  

 
Pan Damian Majewski – I postaram się też bezpośrednio Państwa informować na bieżąco.  
 
Pan Karol Teodorczyk – I jeszcze w tym zestawieniu, w tym planie nie zauważyłem informacji, 

kiedy planowany jest przetarg na przebudowę miejsc rekreacji w miejscowości Żychlin.  
 
Pan Damian Majewski – Tutaj myślę, że Państwo wiecie o tym tak, no my mamy tylko część środ-

ków zabezpieczonych. Jest złożony projekt, czekamy na informację zwrotną, liczymy na to wszyscy  
o przyznaniu dofinansowania, bo to jest zdecydowanie większa inwestycja tak, myślę może przypomnę 
to jest przebudowa ogrodzenia, wymiana powierzchni poliuretanowej, wymiana osprzętu na tym boi-
sku, który jakby nie nadaje się już dzisiaj do użytku. Złożyliśmy projekt, tu więcej pewnie koleżanka od 
projektów może powiedzieć, natomiast no czekamy tak naprawdę za pozytywną opinią i przyznanym 
dofinansowaniem, wówczas będziemy mogli wrzucić inwestycję do budżetu, zaplanować, zaktualizo-
wać plan zamówień i zaplanować jej ogłoszenie.  

 
Pan Karol Teodorczyk – Do LGD Solidarnych w Partnerstwie? 

 
Pan Damian Majewski – Dokładnie tak.  
 
Pan Karol Teodorczyk – Dobrze. To tam ewentualnie jakąś informację też bym poprosił. Jeszcze 

tak, ja przed chwilą właśnie spróbowałem na BIP-ie w zakładce przetargi, jest podzakładka nazwijmy 
to tak plan zamówień. Ja tutaj patrzę, ale tutaj mamy plan zamówień na rok 2021. Nie widzę tego, który 
Pan Nam przysłał w mailu czy z Biura Rady, więc tutaj na BIP-ie nie widzę aktualnego planu zamówień.  
 

Pan Damian Majewski – Powiem inaczej. Na pewno jest ogłoszony, natomiast jakby no jeżeli tej 
ścieżki nie ma, bo jesteśmy w procesie przebudowy strony internetowej, to zaraz ją wyślemy Państwu 
bezpośrednio na maila.  

 
Pan Karol Teodorczyk – Tak, żeby tu aktualny można … z resztą nie tylko my jako Radni, bo wiele 

innych osób może być zainteresowanych. Dziękuję za odpowiedź.  
 
 Pan Damian Majewski – Dziękuję bardzo.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Panu kierownikowi. Czy ktoś? Pan Radny Wilczyń-

ski prosi o głos, udzielam Panu głosu.  
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Pan Tomasz Wilczyński – Troszeczkę za późno, bo chciałem wcześniej. Chciałem wrócić do kanali-
zacji, jeżeli Panią Magdę można poprosić jeszcze Panią kierownik. Chciałbym zwrócić uwagę, że zatrwa-
żająca jest tak mała ilość osób, które się podłączyły do sieci kanalizacyjnej. Pamiętam zebranie wiejskie 
nawet u nas, gdzie była prośba do mieszkańców, żeby się przyłączali do tej sieci kanalizacyjnej. Pani 
kierownik, żeby to wybrzmiało. Jakie prócz próśb, no bo w tej chwili bazujemy na prośbach, a dobrze, 
żeby to mieszkańcy wiedzieli i żeby to wybrzmiało, jakie środki gmina podejmie w związku z niepodłą-
czaniem się do sieci kanalizacyjnej.  

 
Pani Magdalena Kusiak – Proszę Państwa, myślę, że być może już jutro, ale na pewno na początku 

lutego do wszystkich mieszkańców, którzy mają techniczną możliwość podłączenia, a tego obowiązku 
nie zrealizowali, a jeszcze tylko wspomnę, że obowiązek wynika też z ustawy o utrzymaniu czystości  
i porządku zostaną wysłane pisma, w których określony zostanie termin na podłączenie. Jeżeli ten ter-
min nie zostanie dochowany i mieszkaniec nadal się nie podłączy, wtedy zostanie wszczęta procedura 
nakazująca przyłączenie nieruchomości. W tej procedurze niestety dla mieszkańców są kary grzywny. 
Są to kary jednorazowe do 10.000,00 zł. natomiast w sumie do 50.000,00 zł. Na końcu tej procedury 
już po ukaraniu itd. jeżeli nadal jest ten opór i nie ma podłączenia, wtedy wchodzimy w tzw. tryb wy-
konania zastępczego, czyli gmina wykonuje przyłącze, przyłącza nieruchomość do kanalizacji, a kosz-
tami obciąża mieszkańca.  

 
Pan Tomasz Wilczyński – Dziękuję bardzo. Ja chciałem po prostu, żeby to wybrzmiało, żeby miesz-

kańcy mieli świadomość, że mogą zostać za to ukarani, a to jest moim zdaniem duży argument, żeby 
zaczęli się przyłączać. Tym bardziej, jeżeli sami to wykonają tym bardziej, że do tego nie trzeba pro-
jektu, tylko …    

 
Pani Magdalena Kusiak – Tak, tutaj nie trzeba żadnych projektów. Procedura jest bardzo prosta. 

Trzeba zwyczajnie zwrócić się z wnioskiem do Zakładu Usług Wodnych o warunki techniczne, to przy-
łącze można wykonać samodzielnie, jedynie zgłosić odbiór techniczny przed jakby zasypaniem tego 
przyłącza. Po odbiorze technicznym następuje podpisanie umowy i już jakby korzystamy z tej sieci ka-
nalizacyjnej.  

 
Pan Tomasz Wilczyński – Czyli procedura jest bardzo łatwa. Praktycznie samemu można wykonać 

to przyłącze, jeżeli ma ktoś odrobinę umiejętności no i kawałek koparki i tyle, no łopatą też. Także to 
nie jest aż tak drogie, ale idziemy w nowoczesność, ułatwiamy sobie prace i oszczędzamy czas. Także 
myślę, że to powinno wybrzmieć, żeby wszyscy wiedzieli i że nie tylko prośbą będziemy działać, jako 
gmina, bo też jako pracownicy. Także myślę, że to uargumentuje proces podłączania się do sieci kana-
lizacyjnej. Dziękuję.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Pan Michał Kałużny, czy tu będą pytania kierowane dla 
Pani kierownik? 

 
Pan Michał Kałużny – Tak. Pani kierownik, bo mowa teraz cały czas rozmawiamy o tych miejsco-

wościach, które w tych ostatnich projektach brały udział, czyli to są te nowowybudowane instalacje 
kanalizacyjne, a co z miejscowościami, gdzie te instalacje już mamy, nie wiem Stare Miasto, Żychlin? 
Czy tam mamy osiągnięte te wskaźniki czy nie? i czy tam też stosujemy tą procedurę administracyjną? 

 
Pani Magdalena Kusiak – W tych miejscowościach, które mamy inwestycje zakończone, czyli miej-

scowość głownie Żychlin i Stare Miasto, tam w momencie kiedy mieliśmy dofinansowanie ze wskaźni-
ków udało się rozliczyć, natomiast oczywiście są posesje, które nadal nie są podłączone. Tutaj chociażby 
w ostatni roku ulica Szkolna była w tym zakresie kontrolowana, kilka nieruchomości po tych kontrolach 
się podłączyło, ale oczywiści procedura dotyczy wszystkich nieruchomości na terenie Gminy Stare Mia-
sto, które jeszcze nie są podłączone do kanalizacji, więc oczywiście w pierwszej kolejności te miejsco-
wości, o których mówię dlatego, że tutaj mamy groźbę kar, natomiast jak najbardziej wszystkie nieru-
chomości niepodłączone będą, tutaj będzie ta procedura realizowana. Ja myślę, że tam jest blisko 80%, 
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ale tak bo mówię o tym, co myślę. Mówię o liczbie około, natomiast mogę Państwu przygotować taką 
informację, czy też przesłać.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Pan Radny Lewandowski.  
 
Pan Waldemar Lewandowski – Myślę, że czas ten temat zamknąć i najłatwiej się walić we własne 

piersi, w związku z tym myślę, że w ciągu tych 3 miesięcy to w pierwszej kolejności powinniśmy usłyszeć 
czy Radni, Sołtysi którzy mają taką możliwość się podłączyli czy nie, bo my apelujemy do mieszkańców, 
natomiast część niestety spośród osób obecnych też na tej sali nie realizuje tego obowiązku. Chciałem 
jeszcze zwrócić jedną uwagę, bo jeżeli podłączyło się 30%, szkoda że Pani tych cyfr nie podała wcze-
śniej, to ja jakoś nie wierzę, że 70% w naszych miejscowościach to są te biedne staruszki, tak żeby nie 
było, że jestem taki bezduszny, bo mam wrażenie, że jednak aż tyle ubogich ludzi nie mamy. Dziękuję 
bardzo.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Rozumiem, że pytanie skierowane do Pani kie-

rownik nam się już zakończyły, seria pytań, bardzo Pani dziękuję. Jeżeli Szanowni Państwo są jakieś 
zapytania czy ktoś chcę uzyskać informację, co do dalszych miejscowości procentowo podłączonych 
mieszkańców do kanalizacji, to bardzo proszę się zgłosić do Pani kierownik i takie informacje będą 
udzielone, bądź mailowo przesłane jeżeli ktoś taki wniosek złoży. Czy w punkcie porządku obrad sprawy 
bieżące, oświadczenia i informacje ktoś z obecnych na sali chciałby zabrać głos? Nie mamy zgłoszeń. 

Punkt 11 porządku obrad – Zakończenie obrad LXIII sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Zamykam obrady LXIII sesji Rady Gminy Stare Miasto. Dziękuję 
Państwu za udział w sesji 

LXIII sesja zakończyła się o godz. 11:59. 
 
                   Protokołował:                                                                            Prowadząca obrady sesji:   
 /-/ Mateusz Staciwa                  /-/ Halina Turajska 

 

 

 

 


